

# အာနာထပိဋကိကောဝိဒသုတ်

၁။ အတွင်းအာယတန = ခန္ဓ (၆) ပါ၊ ဝိပဿနာစွန့်နုတ်

ဗျာဓိတွင်မည် စွန့်ပစ်သည်ကား မြင်ရှည်ကလေး မတည်ကတိ ခဏမြစ်ပျက် ခဏပျက်စွဲ  
မြစ်ပျက်နှစ်တန် နှိပ်စက်ခံရမိင် တစ်စုံစစ် ဝှန်ဆင်ရုံစွဲ စိုင်းမြစ်ကျောစာ နှစ်မပါအံ့ ပညာစေတီ  
မြော်ဆောက်စွန့်ပျင် ဘူယာကဝ နှစ်စွန့်ပင် နှစ်စွန့်ပင် နှစ်စွန့်ပင် နှစ်စွန့်ပင် နှစ်စွန့်ပင် နှစ်စွန့်ပင်  
မပျက်စွန့်ပင် စွန့်ပစ်သတ်ပါကတား။

နားထိုင်တွင်မည်၊ အစေ့ငါးတွင်မည်၊ ပျာစွန့်တွင်မည်၊ ကိုယ်စွန့်တွင်မည်၊ မရောတွင်မည် စိတ်ကလွယ်သည်။

၂။ အပြင်အာယတန = ဓာတ် (၆) ပါ၊ ဝိပဿနာစွန့်နုတ်

အခင်းတွင်မည် စွန့်ပစ်သည်ကား မြင်ရှည်ကလေး ---

အသံတွင်မည်၊ အနံ့တွင်မည်၊ အရသာတွင်မည်၊ အတွေ့တွင်မည်၊ မေ့တွင်မည် စွန့်ပစ်သည်နှင့်။

၃။ ဝိညာဏ် (၆) ပါ၊ ဝိပဿနာစွန့်နုတ်

ဗျာဓိစိတ် ဝိညာဏ်သည်ကား မြင်ရှည်ကလေး ---

နာဗျာဓိစိတ်၊ အစေ့ငါးစိတ်၊ ပျာစိတ်၊ ကိုယ်စိတ်၊ မရောတွင်မည်။

၄။ ယော (၆) ပါ၊ ဝိပဿနာစွန့်နုတ်

ဗျာဓိစိတ် အတွေ့သည်ကား မြင်ရှည်ကလေး ---

နာဗျာဓိစိတ်၊ အစေ့ငါးစိတ်၊ ပျာစိတ်၊ ကိုယ်စိတ်၊ မရောတွင်မည်။

၅။ ဝေဒနာ (၆) ပါ၊ ဝိပဿနာစွန့်နုတ်

ဗျာဓိအတွေ့ တွင်ပျက်စွန့်ပျင် မြစ်ပေပွားစွန့် ဝေဒနာသည်ကား မြင်ရှည်ကလေး ---

နားထိုင်အတွေ့၊ အစေ့ငါးအတွေ့၊ ပျာစိတ်အတွေ့၊ ကိုယ်စိတ်အတွေ့၊ မရောအတွေ့။

၆။ ဓာတ် (၆) ပါ၊ ဝိပဿနာစွန့်နုတ်

အကြမ်းအနု နှစ်စုံပထဝီ မြေဓာတ်သည်ကား မြင်ရှည်ကလေး ---

ပျံ့ပျံ့စိမ်းစိမ်း ဓာတ်ပျက်စွန့်ပစ် စေ့ကတ်သည်ကား မြင်ရှည်ကလေး

ပျံ့ပျံ့စေ့စေ့ စေ့စေ့နှစ်စုံ မှီကတ်သည်ကား မြင်ရှည်ကလေး

ခဏကတန် တွန်းပေး ဝါပေးနှစ်စုံ မြေဓာတ်သည်ကား မြင်ရှည်ကလေး

ကလပ်ကားပျံ့ အာဏာသည် ကိုကတ်သည်ကား မြင်ရှည်ကလေး

မြေကြီး နဲ့ ဓား ကိုအားမရှိ မြေဓာတ်ပါးဓာတ်မည် ဝိညာဏ်သည်ကား မြင်ရှည်ကလေး



၇။ ခန္ဓာ(၅) ပါး ဝိပဿနာစူဠ်

စွယ်စုံတွင်မည် ခန္ဓာသည်ကား မြေ၊ ချဉ်ကလေး ---

စေ့ခွာမည် ခန္ဓာသည်လည်းကောင်း မြေ၊ ချဉ်ကလေး (သုခဏမည်၊ ဥက္ခယမည်၊ ဥပေက္ခမည်။)

သညာတွင်မည် ခန္ဓာသည်လည်းကောင်း မြေ၊ ချဉ်ကလေး

သင်္ခါရမည် ခန္ဓာသည်လည်းကောင်း မြေ၊ ချဉ်ကလေး

ဝိညာဏ်ခေါက်မည် ခန္ဓာသည်လည်း မြေ၊ ချဉ်ကလေး

၈။ အာရုံပစ္စုပ္ပန် (၄) ပါး ဝိပဿနာစူဠ်

အာရုံပစ္စုပ္ပန် ချဉ်ကလေးကား မြေ၊ ချဉ်ကလေး ---

(အာဏသမည်၊ ဤချဉ်သည်ကား။ ဝိညာဏ်မည်၊ ဤချဉ်သည်ကား။

အာရုံပစ္စုပ္ပန်၊ ဤချဉ်သည်ကား။ ရှေ့ဝယ်၊ ဤချဉ်သည်ကား။)

၉။ ပစ္စုပ္ပန်ဇောတ တမဇ္ဈိန်ဇောတ (၂) ပါး ဝိပဿနာစူဠ်

ပစ္စုပ္ပန် တမဇ္ဈိန် နှစ်တန်ဖို့ ချဉ်ကလေးကား မြေ၊ ချဉ်ကလေး ---

(ပစ္စုပ္ပန်ဖို့၊ ချဉ်ကလေးသည်ကား။ တမဇ္ဈိန်ဖို့၊ ချဉ်ကလေးသည်ကား။)

၁၀။ ဒိဋ္ဌ သုတ မုတ ဝိညာဏ ဝိပဿနာစူဠ်

မြေ၊ ချဉ်ကလေးကား ရှေ့ဝယ်၊ ချဉ်ကလေးတွင်မည် စွယ်စုံသည်ကား မြေ၊ ချဉ်ကလေး ---

(မြေ၊ ချဉ်ကလေးကား နှစ်ခုတွင်မည် စွယ်စုံသည်ကား မြေ၊ ချဉ်ကလေး ---

ဤကယ်ဤကယ်။ ရှေ့ဝယ် နယ် ရှေ့ဝယ်ကယ်။

သိကယ်သိကယ် နှစ်ခုတွင်မည် စွယ်စုံသည်ကား မြေ၊ ချဉ်ကလေး)

(ပါပုပ္ဖဝါဒါယဇ္ဇ)

မြေ၊ ချဉ်ကလေးကား စွယ်စုံသည်ကား